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Írásbeli választ igénylő kérdés
Dr. Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok feltenni Fellegi Tamá s
nemzeti fejlesztési miniszter úrnak

„Mi lesz veled RSD?”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

A Magyar Köztársaság Kormánya a 1067/2005 . (VI. 30.) kormányhatározatában kijelölte
azokat a nagyprojekteket, melyek nagyban hozzájárulhat a 2007-2013 közötti id őszakban az
ország által kitűzött fej lesztéspolitikai célok megvalósításához és a megnyílt kohézió s
források felhasználásához . Ezek között volt, a nehéz helyzetben lévő Ráckevei-Soroksári
Duna-ág (továbbiakban : RSD) ügye is .
A Homokhátság lehetséges vízpótlásának fő forrásaként szolgáló RSD vizének megtisztítás a
elengedhetetlen ahhoz, hogy valós megoldást lehessen találni a Duna-Tisza köze
sivatagosodására . Jelenleg a főváros tisztított és nem tisztított szennyvízével terhelt, kis-Dun a
a feliszapolódás és a nagyfokú eutrofizáció miatt nem alkalmas ezen jöv őbeli funkciójának
betöltésére. Ráadásul az ökológiai degradáció folyamata az egyes mellékágakat már a
megszűnéssel fenyegeti, sőt a főág vízhasználatát is egyre erőteljesebben korlátozódik. A
vízpótláson túl kiemelten fontos az RSD vízminősége jó ökológiai állapotának elérése amiat t
is, mivel ezen a területen – Budapest rekreációs térségében – számos európai hír ű védett
növény és állat él .
A víztest vízminőségének javítását célzó projektelemek a térségben él ők számára kiemel t
fontosságúak és a korábbi évekhez hasonlóan pártállás nélkül támogatást élveznek.
Az utóbbi évek (a kormányhatározatnak megfelel ően) a négy elemből álló kiemelt projekt
előkészítésével, tervezésével teltek el. A munkát, véleményem szerint sikeresnek lehe t
minősíteni, hiszen a mederkotrás, a szennyezőanyag part menti sávból történ ő kivezetése, a
Dél-pesti szennyvíztisztító megtisztított szennyvízének átvezetése a Duna sodorvonalába és a



Tassi, Kvassay műtárgyak fejlesztése projektelemek mind-mind jól előkészítve várják

megvalósításuk elkezdését.

Mindezekre figyelemmel kérdezem Miniszter Urat :

1. A Ráckevei-Soroksári Duna-ág vízmin őség javítását célzó projekt és annak egye s

elemei milyen ütemezésben, milyen tartalommal és mikor kerülnek megvalósításra ?

2. Várható, hogy a kormány lemond annak lehetőségéről, hogy a kis-Duna

vízminőségének javításával törekedjen megoldást találni a Homokhátság

elsivatagosodásának megoldására?
3. Milyen kormányzati elképzelések vannak a Homokhátság vízháztartása problémájának

kezelésére?

Megtisztelő válaszait megköszönöm !

Budapest, 2010. december 20 .

Tisztelettel:

Varju László
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